
 
 
 
        
 
 
 

 

 

   

  

  

  

  

 

   

B I G  B R O T T S F Ö R E B Y G G A R N A  I  G Ä V L E  

   
803 25 Gävle. Besöksadress: Nynäs Herrgård, Gavlegränd 2  

Tfn 026-17 80 00 (vx), 026-17 99 34, 35, 36 eller 17 97 20 (dir) Fax 026-17 99 40  

www.gavle/big.se 

Protokoll fört vid ledningsgruppsmöte BIG 2023-09-15 

 

Närvarande: 
Anna-Karin Wågberg Sperring  Styrning och stöd 

Pernilla Dalborg  Social hållbarhet 

Jens Gagge   Styrning och stöd, säkerhet 

Linn Cederholm von Schmalensee Styrning och stöd, säkerhet 

Nanny Hörnqvist  BIG 

Marie Olsson   Utbildning Gävle 

Charlotte Oster  Livsmiljö Gävle 

Camilla Vallgren  Välfärd Gävle  

 

Delges närvarande, Måns Jennehag, Anne Jäder, Charlotte Molarin samt 

kommunstyrelsen. 

 

§ 1 Mötets öppnande  

Mötesordförande Anna-Karin Wågberg Sperring hälsade välkommen och 

öppnade mötet. 

 

§ 2 Dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3 Föregående protokoll  

Föregående protokoll gicks igenom, godkändes och lades till 

handlingarna. 

 

§ 4 Arbetsgruppens aktuella insatser 

Alla hade läst utskicket, Nanny gick igenom några av punkterna lite extra. 

(Se bifogad fil) 
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§ 5 Aktuellt från respektive huvudman 

Representanten för respektive huvudman beskrev vad som är aktuellt 

inom dess verksamhetsområde. 

 

Social hållbarhet: 

Styrgruppen för könsstympningsprojektet har träffats för att se om det är 

möjligt att starta upp ett arbete i Andersberg.  

 

Styrgruppen för Narkotikaveckan har träffats för att följa upp hur 

kampanjveckan i maj gick. Planen är att det kommer bli en kampanjvecka 

även nästa år. 

 

Luppen 2022 har varit uppe på utskottet, frågan är nu hur man ska gå 

vidare med underlaget. det behöver undersökas hur politiken använder sig 

av de resultat som Luppen visar. 

 

Stadsdelslyftet jobbar med att öka myndighetsnärvaro i bland annat 

Andersberg. Första steget har skett genom att Socialtjänsten funnits på 

plats för att beskriva sitt arbete för medborgarna i stadsdelen. 

 

Den 24/10 Ansvarar Social hållbarhet och säkerhetsenheten för en 

trygghetsvandring på nordost, öster och Gävle strand. 

 

Sedan 1/9 finns nu en ny projektledare för Shanazi hjältinnor. 

 

Säkerhetsenheten: 

I säkerhetssamordnarsamverket (kommun, bolag och förbund) som finns i 

kommunen diskuteras det kring hur man tar hand om narkotikarester i 

kommunala miljöer, skolor, lekparker, fritidsmiljöer. 

 

Brottsförebyggande rådet har medel som man kan söka för 

brottsförebyggande åtgärder. Ny utlysning av medel kommer ske i 

oktober. Krav för sökning är att det finns en samverkan inom kommunen 

för dessa åtgärder. 

 

Det pågår just nu en nationell skolsäkerhetsutredning (SOU 2023:28 

Samhället mot skolattacker) påverkar även skolans brottsförebyggande 

arbete. Slutbetänkandet kommer vårvintern 2024. 
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Polisen: 

 Sommarens arrangemang, t.ex. Gefle Metal, Pride, student- och 

skolavslutning, Furuviks Stolt och Nykter, Kungabesök och andra, har 

förlöpt väl med få och små ordningsstörningar. Det är dock fullt klart att 

vissa krogar överserverat, särskilt i samband med att värmen kom 

tillbaka, under perioder och att narkotikabruk förekommer i större 

omfattning på vissa ställen. Mot detta planeras åtgärder Tillståndsenheten 

(alkoholhandläggarna) för att förändra på längre sikt.  

Stadsdelarna Sätra och Andersberg är fortsatt prioriterade och arbetet som 

pågått en längre tid med ökad närvaro och försök att påverka de 

kriminella nätverken verksamhet, fånga upp unga tidigt, dela information 

med socialtjänst och skolan pågår hela tiden. Den långsiktiga bilden kan 

inte bedöms som annat än negativ. Framgångsfaktorer bedöms vara just:  

• Långsiktighet  

• Ett repressivt tryck kombinerat med förebyggande arbete  

• Gemensam delad lägesbild och samverkan med tydliga roller och 

ansvar  

• Närvaro för att skapa säkerhet som leder till trygghet  

• Genom olika nätverk (t.ex. i stadsdelsnätverken) stärka goda krafter, 

t.ex. föräldrarna och motverka de dåliga  

• Minskad efterfrågan av narkotika (tanken/syftet med Gävle Mot 

Narkotika)  

 

Charlotte Molarin har nu börjat sitt arbete som ny Kommunpolis och 

kollega till Måns.  

 

17/10 BF-samverkansmöte strategiskt möte med kommunerna Gävle, 

Uppsala och Västerås – fokus på långsiktiga gemensamma planer  

24/10 Trygghetsvandring på SNÖ deltar Polisen i med arrangör Gävle 

kommun  

24/11 Polisen deltar i krisberedskapsövningen  

27/11 Näringslivsmöte med bl.a. Gävle kommun – här bedömer Polisen 

att mer fokus läggas på hur näringslivet kan bidra, förändra och samverka  

 

Livsmiljö Gävle 

Fritidsgården Treffen har börjat hämta sig efter incidenten med 

skjutningen i somras. Man har bland annat sänkt åldern till 17 år samt att 

det byggts en reception. En diskussion pågår kring vad gårdarna ska ha 

för åldersgränser generellt. 
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Det pågår ett arbete med att skapa trygghetsplaner för fritidsgårdarna. 

 

Arbetar med ett fysiskt och psykiskt tillgänglighetsarbete på 

fritidsgårdarna. Skolpsykologerna kommer bland annat att ha en 

föreläsning om ångest för personalen på fritidsgårdarna. 

 

Man har sökt medel för studiebesök, erfarenhetsutbyte och föreläsning 

med Sundsvalls kommun.  

 

Fritidsgårdarna har via kulturtrappan blivit erbjudna att se en föreställning 

om tjejer och kriminalitet som kommer till Gävle teater i höst. 

 

Välfärd Gävle 

Arbetet med SSPF (samverkan Socialtjänst, skola, polis och fritid) är nu 

igång, Jonas Bentzer från förebyggande enheten är den som samordnar 

arbetet. Även arbetet med SIG (Sociala insatsgrupper) är påbörjat. Allting 

handlar om samverkan på individnivå. 

 

Fältgruppen genomför just nu Machofabriken på skolorna nedan. 

Lillhagen, Nynäs, Vallback, stora Sätra, Sofiedal samt för Shanazi hjältar. 

 

På stadsfesten fick fältgruppen göra en del orosanmälningar, skjutsa hem 

ungdomar som druckit för mycket alkohol. 

 

I samarbete med Gävles moské kommer förebyggande enheten i höst 

starta en killgrupp, tjejgrupp, en grupp för blivande föräldrar samt en 

föräldragrupp i programmet trygghetscirkeln. 

 

Utbildning Gävle: 

Generellt en lugn skolstart, ett par gymnasieskolor har haft det lite stökigt, 

där har säkerhetsavdelningen och Utbildning Gävles kriminolog varit 

involverade för att stödja. 

 

Alla kommunala gymnasieskolor är nu låsta på dagarna för att öka 

säkerheten. 

 

Tydligare uppdrag när det gäller närvarorutiner i skolan. 

Det finns nu ett centralt närvaroteam som kommer att stödja skolorna i 

detta arbete. 
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Elevhälsan kommer att starta föräldrautbildning i samarbete med 

anhörigstöd med fokus på oroande frånvaro. 

 

 

§ 7 Övriga frågor 

Inga övriga frågor  

 

 

§ 8 Mötet avslutas 

Ordförande tackade för deltagande och visat intresse och avslutade mötet. 

Anna-Karin återkommer med datum för höstens möten 

 

 

Vid protokollet  Justeras  

 

Nanny Hörnqvist  Anna-karin Wågberg Sperring 


